

113學年度二年制在職專班美術學系科目學分表

Department of Fine Arts

一、教育目標：

1. 課程規畫以紮實之東西藝術創作實踐為核軸，並輔以專精學理來深化研究思維。著重技巧並鼓勵思考，亦兼顧當代藝術的發展。
2. 課程架構可概分為創作實踐學群為創作實務課程、藝術哲思學群為藝術理論、美學、史學之陶冶。
3. 從基礎出發注重紮實根基，中西融合古今互參，俾奠定厚實的創作基礎能力。
4. 著重傳統精神再引導學生走向實驗性與創作理念之建構。依學生性向施行循序漸進之教學方法，配合選修制度，期能培養學生掌握時代脈動，開拓表現與研究新域的能力，本系並鼓勵同學跨系選修。

Education objectives：

1. Our undergraduate program centers on artistic practice, complemented by theoretical studies aimed at nurturing students' independent artistic thinking. We prioritize the development of diverse artistic skills while also fostering critical thinking to engage with contemporary art effectively.
2. The curriculum is structured into two main clusters: the practice cluster and the theoretical cluster. These encompass studies in art theory, aesthetics, and art history.
3. Starting with foundational principles, our curriculum places a strong emphasis on building a solid artistic foundation. We bridge ancient and modern practices to cultivate robust creative abilities in our students.
4. While we uphold traditional aesthetic values, we also guide students in constructing experimental and conceptual frameworks for their artistic pursuits. Our teaching methods progress gradually, tailored to students' interests, and supplemented by elective courses. Our goal is to equip students with the skills to understand current trends and explore new avenues of expression and research. Additionally, we encourage students to take elective courses from other departments to broaden their perspectives.

二、專業核心能力綱目

1. 藝術專業知識與造形表現能力
2. 藝術學理探究與創作應用能力
3. 藝術展覽策劃與實務執行能力
4. 藝術創作經營個人發展的能力

Specialized core competencies：

1. Attainment of comprehensive artistic knowledge and proficiency in visual expression skills.
2. Investigation into art theory with practical application of creative abilities.
3. Mastery of the planning and execution processes involved in organizing art exhibitions.
4. Development of the capability to manage artistic endeavors for personal growth and advancement.

三、畢業學分數：

三專本科系生60學分，三專非本科系生80學分

113學年度二年制在職專班美術學系科目學分表

Department of Fine Arts

二五專本科系生72學分，二五專非本科系生92學分。

授予學位：藝術學學士 (B.F.A.)

For students who have graduated from three-year (college) program, students in art majors need to take 60 credits; students in non-art majors need to take 80 credits.

For students who have graduated from junior college, students in art majors need to take 72 credits; students in non-art majors need to take 92 credits.

Degree Awarded : Bachelor of Fine Arts (B.F.A.)

修習領域類別 course classification				
分組 section	領域 discipline	類別 category	學分 credit	說明 instruction
	通識課程	一般通識領域	8	
	Liberal education courses	General Educational		
	專業科目	專必修	8	
	Specialized subject	Bachelor Required		
	專業科目	專補修	20	
	Specialized subject	Make-up		
三專本科系	專業科目	專選修	44	
	Specialized subject	Bachelor Optional		
二五專本科系	專業科目	專選修	56	
	Specialized subject	Bachelor Optional		

113學年度二年制在職專班美術學系科目學分表

Department of Fine Arts

四、其它畢業相關規定(畢業門檻等)：

- (一) 依規定修習學分數：請參閱科目學分表上相關學分規定。
- (二) 依系訂辦法二年級第一學期需舉辦全班性校外評鑑展，通過者具畢業展資格。
- (三) 依系訂辦法參加畢業展。

Other graduation requirement：

1. Follow the credit requirements as stipulated by the university; please refer to the relevant credit regulations on the subject credit table.
2. According to the departmental regulations, in the first semester of the second year, a comprehensive off-campus evaluation exhibition must be held for the entire class. Those who pass are eligible for the graduation exhibition.
3. According to the departmental regulations, participate in the graduation exhibition.

113學年度二年制在職專班美術學系科目學分表
Department of Fine Arts

專業必修課程 specialized compulsory course																	
組別 section	類別 category	課程分級編碼 course number	科目 course title	學分 credit	時數 hour	第一學年 Year 1		第二學年 Year 2		第三學年 Year 3		第四學年 Year 4		輔系	雙主修 double-major	補修 retake	備註 remarks
						上	下	上	下	上	下	上	下				
						spring	fall	spring	fall	spring	fall	spring	fall				
	專必修	FAA432	畢業展覽專題	8	8			4	4								
	Bachelor Required		Senior Seminar														

專業選修課程 specialized elective course																	
組別 section	類別 category	課程分級編碼 course number	科目 course title	學分 credit	時數 hour	第一學年 Year 1		第二學年 Year 2		第三學年 Year 3		第四學年 Year 4		輔系	雙主修 double-major	補修 retake	備註 remarks
						上	下	上	下	上	下	上	下				
						spring	fall	spring	fall	spring	fall	spring	fall				
	專選修	FAA108	中國美術史	4	4	2	2										
	Bachelor Optional		History of Chinese Art														
	專選修	FAA126	色彩學	4	4	2	2										
	Bachelor Optional		Chromatics														
	專選修	FAA116	西方藝術史	4	4	2	2										
	Bachelor Optional		History of Western Art														
	專選修	FAA102	油畫基礎	6	6	3	3										
	Bachelor Optional		Basic Study of Oil Painting														

